

Title (en)

Selvedge-forming unit for a loom.

Title (de)

Leistenlegevorrichtung für eine Webmaschine.

Title (fr)

Appareil de formation de lisière pour un métier à tisser.

Publication

EP 0360742 A1 19900328 (DE)

Application

EP 89810662 A 19890905

Priority

CH 355088 A 19880923

Abstract (en)

The selvedge-forming unit (10) has a drive device (14) arranged underneath the fabric (6) and possessing a placing-needle shaft (12) which, inclined at an acute angle (alpha) to the fabric plane (6'), extends next to the fabric edge (22) over and beyond this towards the shed (5). Fastened to the free end of the placing-needle shaft (12) is a placing needle (13), the plane of rotation (30) of which intersects a striking plane (31) passing through the striking line (32) of a reed (9), at an acute angle (beta), along a line (33) which, as seen from the drive device (14), extends on the far side of the fabric web. The free end of the placing needle (13) equipped with an eye (18) is so designed that, in the position of the placing needle (13) pivoted into the shed (5), it moves essentially in the region of a mid-plane (5a) dividing the height of the shed (5). The selvedge-forming unit (10) can be observed directly by the operating crew and is easily accessible for adjustment purposes. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Leistenlegevorrichtung (10) weist eine Antriebsvorrichtung (14) auf, die unterhalb des Gewebes (6) angeordnet ist und eine Legenadelwelle (12) besitzt, die neben dem Geweberand (22), unter einem spitzen Winkel (α) zur Gewebeebene (6') geneigt, über diese hinaus in Richtung gegen das Webfach (5) verläuft. Am freien Ende der Legenadelwelle (12) ist eine Legenadel (13) befestigt, deren Rotationsebene (30) eine durch die Anschlaglinie (32) eines Rites (9) verlaufende Anschlagebene (31) unter einem spitzen Winkel (β) gemäss einer Linie (33) schneidet, die, von der Antriebsvorrichtung (14) aus gesehen, jenseits der Gewebebahn verläuft. Das mit einer Oese (18) versehene freie Ende der Legenadel (13) ist so ausgebildet, dass es sich in der in das Webfach (5) eingeschwenkten Stellung der Legenadel (13) im wesentlichen im Bereich einer die Höhe des Webfaches (5) unterteilenden Mittelebene (5a) bewegt. Die Leistenlegevorrichtung (10) ist vom Bedienungspersonal direkt beobachtbar und zur Einstellung leicht zugänglich.

IPC 1-7

D03D 47/48

IPC 8 full level

D03D 47/48 (2006.01)

CPC (source: EP)

D03D 47/48 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] AT 378790 B 19850925 - SAURER AG ADOLPH [CH]
- [A] FR 2249984 A1 19750530 - NUOVO PIGNONE SPA [IT]
- [A] US 3443602 A 19690513 - SCHAFFER HEINRICH
- [AD] DE 2036401 A1 19710429
- [A] US 2906296 A 19590929 - JOSEPH ANCET VICTOR MARIE, et al
- [A] DE 63002 C

Designated contracting state (EPC)

BE DE IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0360742 A1 19900328; EP 0360742 B1 19920205; DE 58900815 D1 19920319

DOCDB simple family (application)

EP 89810662 A 19890905; DE 58900815 T 19890905